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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért maradt ki több károsult csoport is a 
rokkantaknak járó „kompenzációról” szóló értesítésből? Valóban mindössze nyolcezer embert
érintene az Alkotmánybíróság döntése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az  Alkotmánybíróság  2018.  novemberében  hozott  egy  döntést,  amelynek  lényege,  hogy  a
rokkantsági  nyugdíjak  2012-es  átalakításakor,  a  rokkantsági  ellátás  összegének  meghatározása
során nem tették lehetővé az ellátásra jogosultak esetében az addig folyósított ellátásuk összegének,
illetve  korábbi  szolgálati  idejük  és  járulékfizetés  alapját  képező  jövedelmük  mértékének,  és  a
tényleges fizikai állapotjavulás mértékének értékelését. Az Alkotmánybíróság hangsúlyozta, hogy a
jogalkotó  nem  hozott  olyan  szabályokat,  melyek  lehetővé  teszik  az  ellátás  összegének
meghatározása során az ellátásra jogosultak élethelyzetét érdemben meghatározó tényleges fizikai
állapotjavulásának  mértéke,  illetve  a  2012.  január  1.  napját  megelőzően  megállapított  ellátás
összege figyelembevételét, továbbá az állapotjavulás fogalma nincs meghatározva.
Az Országgyűlés és a Kormány 2021 tavaszáig nem foglalkozott  az üggyel,  pedig az MSZP is
számtalan javaslatot nyújtott be ezzel kapcsolatban. Tavaly végül hoztak egy jogszabályt, amellyel
egy  aljas  csapdát  állítottak  a  károsultaknak:  vagy  elfogadják  az  egyszeri  félmillió  forintos
kompenzációt,  és  egyúttal  lemondanak  mindennemű  követeléseikről  vagy  kérhetik
állapotvizsgálatukat, ám annak eljárása bizonytalan és az is elképzelhető, hogy végül semmit sem
kapnak.  Hozzá  kell  tenni,  hogy  sokan  az  elmúlt  10  évben  félmillió  forintnál  jóval  nagyobb
veszteséget szenvedtek el az ellátásuk csökkentése miatt.
Közeleg  a  kompenzációt  elfogadók  számára  a  határidő,  ugyanis  2022.  február  28-ig  kell
nyilatkozniuk arról, hogy élnek-e a kompenzáció lehetőségével, amit a lakóhely szerint illetékes,



 
rehabilitációs hatóságként eljáró kormányhivatal részére kell megküldeni. A beérkező nyilatkozatok
alapján  a  rehabilitációs  hatóság  2022.  március  1-jét  követően  dönt  a  kompenzációra  való
jogosultságról. Az egyszeri, nettó 500.000 forintos összeget a NYUFIG 2022. március 31-ig utalja
ki.
 
De úgy tűnik, hogy a kompenzációról értesítettek köre is hiányos. Az Államkincstár által kiküldött
értesítésből többek között kimaradtak azok a személyek, akik jelenleg már korbetöltött időskorú
nyugellátásban  részesülnek,  de  a  nyugdíjuk  alapját  a  korábban  megállapított  rokkantsági
/rehabilitációs ellátás képezte és erre tekintettel az ellátásuk összege jóval alacsonyabb, mint ha azt
a  2011 december 31 előtti  szabályok szerint  az egészségkárosodás mértéke szerint  került  volna
megállapításra.
Továbbá a MÁK tájékoztatója szerint a rendelkezés nem vonatkozik arra, aki

1. 2011 december 31-én rehabilitációs járadékban részesült, vagy
2. 2012 január 1-jétől életkora miatt teljesjogú öregségi nyugdíjként kapta tovább a korábbi 

ellátását,
3. 2011 december 31-ét követően vált megváltozott munkaképességűvé, vagy
4. a 2011. december 31-ét követő első komplex felülvizsgálatát követően rehabilitációs 

ellátásra vált jogosulttá.
Ez feltehetően több tízezer fő. Ehhez képest a napokban érkezett meg Dr. Mellár Tamás (Párbeszéd)
képviselőtársam  témával  kapcsolatos  kérdésére  a  válasz,  amiből  kiderül,  hogy  „A  Magyar
Államkincstár adatszolgáltatása szerint a kiküldött 7997 db küldeményekből 2022. január 18-ig 401
db érkezett vissza kézbesítetlenül, ezekből 380 került újra kiküldésre.” 
 
Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat:

• A fent említett csoportokat nem kívánja a kormány kompenzálni? Ők miért maradtak 
ki az értesítettek köréből?

• Valóban mindössze nyolcezer embert érintene az Alkotmánybíróság döntése?
• Mi történt 21 db levéllel, azokat miért nem küldték újra? 
• Mi lesz azzal, aki nem kapja meg a levelet és nem értesül arról, hogy maga is fordulhat 

a kormányhivatalhoz? 
Tisztelettel várom válaszát!

 

Budapest, 2022. január 28.

 

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP) 
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